
19 maart 2020 

 

Geacht College, 

Op 18 maart publiceerde Investico haar onderzoeksresultaten over het verband tussen megastallen 

en stalbranden. Uit onderzoek van dit platform voor onderzoeksjournalistiek is gebleken dat mega-

varkensstallen ruim zeven keer vaker worden getroffen door een dodelijke brand dan gewone stallen 

en bij mega-kippenstallen is dat zelfs ruim twaalf keer vaker. Ook is één op de 32 megastallen voor 

kippen en varkens afgelopen drie jaar afgebrand t.o.v. van één op de 323 gewone stallen. De oorzaak 

zou zijn dat de brandveiligheidseisen voor megastallen achter lijken te blijven bij de toenemende 

intensivering van de veehouderij.1 

Naar aanleiding van de uitkomst van dit onderzoek heeft GroenLinks de volgende vragen aan het 

College:  

1. Is het College bekend met de resultaten van dit onderzoek? 

2. Hoeveel megastallen voor kippen en varkens zijn er op dit moment gevestigd in Brabant? Is 

het College het er mee eens dat wij als overheid een grotere verantwoordelijkheid, met 

bijbehorend beleid en handhaving, nodig hebben om brandveiligheid te vergroten omdat het 

aantal megastallen in Brabant erg hoog is? 

3. Uit het onderzoek blijkt dat de brandveiligheidseisen voor megastallen achter blijven bij de 

toenemende intensivering van de veehouderij. Heeft het College een verklaring waarom de 

risico’s bij megastallen vele mate groter zijn dan ten opzichte van andere, reguliere stallen? 

Kan zij ingaan op de gevolgen voor brandveiligheid van het ophogen van wettelijk toegestane 

grootte van brandcompartimenten, die in 2012 zijn oprekt? Is bij het College bekend hoeveel 

stallen in Brabant brandcompartimenten hebben van 2500 vierkante meter of meer?  

4. De branchevereniging voor verzekeringsadviseurs Afdiz noemt de varkens- en 

pluimveehouderij, gezien de grote risico’s, inmiddels ‘praktisch onverzekerbaar’. Herkent het 
College dit signaal? Zo ja, wat zijn de (financiële) gevolgen hiervan?  

5. In het bestuursakkoord 2019-2023 “Kiezen voor kwaliteit” staat dat er wordt onderzocht of 

er extra maatregelen genomen kunnen worden om de brandveiligheid van stallen verder te 

vergroten. Wat is de status van het onderzoek? Op welke wijze vindt er (momenteel) 

afstemming plaats met Brabantse partners en het Rijk?  Wanneer kan de Staten een aanpak 

ter vergroting van de brandveiligheid verwachten? 

6. Is het College bereid de onderzoeksresultaten van Investico over het verband tussen 

megastallen en stalbranden mee te nemen in de aanpak voor het vergroten van de 

brandveiligheid?  

 

We zien de beantwoording graag tegemoet komen, 

Bij voorbaat dank, 

 

Namens de fractie van GroenLinks 

Jade van der Linden 

Tom Ludwig   

                                                           
1 https://www.platform-investico.nl/artikel/toename-stalbranden/ 
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